
PROTOKÓŁ   Nr   XXIX/2013
z  posiedzenia  Rady  Gminy  Wijewo odbytego w dniu

22  maja   2013 r.
====================================================

W  posiedzeniu  udział  wzięli  :
Członkowie rady zgodnie z listą  obecności.   
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 1
oraz 
Sołtysi zgodnie z lista obecności. 
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 2
Porządek posiedzenia :

1.   Otwarcie
2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.

   3.  Interpelacje radnych.
   4.  Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym.

5.   Podjęcie uchwał w sprawie :
         1/ przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2012  dla Gminy Wijewo.
         2/ zmian w budżecie gminy na 2013 rok,
         3/  zmiany „Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wijewo  na lata 2013 – 2023,
         4/ zmiana uchwały Nr XIX/147/2012 w sprawie przyjęcia  statutu związku 
              komunalnego pod nazwa „Komunalny Związek  Gmin Regionu 
              Leszczyńskiego”, 
         5/  zaciągnięcia pożyczki z WFOŚiGW,
  6.   Zapytania i wolne wnioski.
  7.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
  8.  Zakończenie.

Ad. pkt. 1

Obradom  XXVIII  Sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Wijewo  Pan  Stanisław 
Kasperski. Na wstępie powitał obecnych na sali członków rady, sołtysów oraz zaproszonych gości. 
Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  obrad.  Zaproponował  zmianę  dotycząca 
wykreślenia  w  pakt.  5  ppkt.  2  i  3  w  związku  z  awaria  sprzętu  i  niemożnością  przygotowania 
materiałów oraz dodanie punktu 5.
Wójt  Pan  Ireneusz  Zając  –  wyjaśnił,  że  nastąpiła  awaria  programu  komputerowy  na  którym 
przygotowywane są materiały budżetowe i przygotowanie projektów uchwał było nie możliwe. Nie 
chciałbym, aby Państwo podejmowali uchwale zaocznie bez wglądu w jej treść.
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik – wyjaśniła, że do programu w którym przygotowywane są materiały 
budżetowe i WPF podgląd ma RIO. Wprowadzenie zmian w budżetu po posiedzeniu rady było by 
widoczne co mogło by być podstawa do kontroli. 
Wobec braku uwag poddał porządek obrad pod głosowanie, który został przyjęty z uwzględnieniem 
proponowanych zmian.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  15  radnych  obecnych  jest  14  wobec  czego 
podejmowane uchwały będą prawomocne.

Ad. pkt. 2

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w opinii Wiceprzewodniczącego jako osoby prowadzącej 
poprzednie  posiedzenie   protokół  z poprzedniego  posiedzenia  odpowiada  przebiegowi  obrad 
i zawiera wszystkie tematy jakie były poruszone. Wobec powyższego zaproponował,  aby protokół 
z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania.
Do złożonej propozycji nie wniesiono uwag.
Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęty został  bez czytania – jednogłośnie.



Ad. pkt. 3

Radny Pan Ryszard Woźniak – zwrócił uwagę na dziury powstałe  po zimie, które nadal nie zostały 
           naprawione.
Rada  Pani Joanna Miś -  zwróciła się o właściwe  ustawienie lustra na skrzyżowaniu z droga 
           wojewódzką. Złe ustawienie i krzywizna lustra v[powoduje,. Że3  lustro zbyt oddala  co myli 
           kierowców i powoduje niebezpieczne sytuacje.
Radna Pani Urszula Miksza – przypomniała o konieczności remontu chodnika w Potrzebowie,
Radny Pan Stanisław Kasperski – zaproponował po wizycie na Ostrowie, zainstalowanie przy plaży 
przebieralnie podobne jak są nad morzem.
Radny Pan Henryk Rygusik -  złożył wniosek o remont mostu przed Potrzebowem. Woda wymyła 
część umocnienia co z czasem może się pogłębiać,

Ad. pkt.  4

Sprawozdanie z pracy Wójta i urzędu w okresie miedzysesyjnym  złożył Wójt Pan Ireneusz Zając: 
05.04 – odbyła  się  nadzwyczajna Sesja  RG zwołana z powody  konieczności  dokonania  zmian 
w Statucie Komunalnego Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego,
06.05  –  uczestniczyłem  w obchodach  50 lecia  Szkoły  Rolniczej  w Lesznie.  Wielu  absolwentów 
mieszka i pracuje na ternie naszej gminy,
11.04 – odbył się zjazd SGiPW, gdzie podsumowano miniony rok, i udzielono absolutorium,
15.04  –  Zarząd  Gminny ZOSP odbył  swoje  posiedzenie  gdzie  omówiono  przebieg  najbliższych 
uroczystości (dzień Floriana , zawody strażackie),
16.04 – odbyło się spotkanie z dyrektorami placówek oświatowych, gdzie przedstawiono wizje roku 
szkolnego 2013-2014 z uwzględnieniem zmian proponowanych przez MEN. Zmniejszyła się liczba 
oddziałów   w  Zespole  Szkół  o  2  oddziały,  w  szkole  Podstawowej  pozostaje  bez  zmian,  w 
Przedszkolu jest potrzeba 10 oddziałów – będzie 8.
17.04 – Dyrektor Ośrodka Ruchu Drogowego w Lesznie na zainicjowanym przeze mnie spotkaniu 
wycofał się z dofinansowania kupna samochodu strażackiego,  
19.04 – dokonaliśmy oficjalnego otwarcia drogi w Radomyślu. Jest to jedyna droga jaka udało się 
wybudować z tz. Schetynówki, 
20-21. 04 – odbyły się w Lesznie tarki „Dom i Ogród”
22.04 -  spotkałem się z rodzicami dzieci  niepełnosprawnych.  Zapewniłem ich o pomocy gminy, 
będziemy finansować ich dowóz do specjalistycznych placówek na terenie powiatu leszczyńskiego. 
Ośrodek w Rydzynie przyjmie wszystkie dzieci, które będą wymagały takiej opieki. Mieszkańcy są 
jednak bardziej przekonani do Wschowy,
23.04  –  przeprowadziłem  rozmowę  z  przewodniczącą  KGW  w  Wijewie,  którą  poinformowała 
o planowanych uroczystościach oraz potrzebach finansowych,
26.04 – wspólnie z Panią Skarbnik byliśmy w Poznaniu podpisać aneks do umowy o dofinansowanie 
remontu sanitariatów na Ostrowie. 
04.05 – odbyły się gminna obchodny Dnia Strażaka ,
06.05 – spotkałem się z Pan Drzewiecki, który prowadzi na terenie Szkoły Podstawowe w Wijewie 
sekcje judo stanowiącej część klubu ze Sławy. Zwrócił się o dofinansowanie tej działalności.
07.05 – wspólnie z delegacja strażaków byliśmy u Vicemarszałka Województwa Wielkopolskiego w 
sprawie dofinansowania samochodu dla OSP w Brennie,
08.05 -  w Dniu Biblioteki i Bibliotekarza, złożyliśmy życzenia Paniom pracującym w bibliotece oraz 
emerytkom.
09-10.05 – ENEA zaprosiła Wójtów i Burmistrzów zaprosiła nas do Kołobrzegu aby poinformować o 
sytuacji w firmie i możliwościach dobrej współpracy,
12.05 – odbył się Gminny Dzień Matki zorganizowany przez KGW w Wijewie,.
13.05 – posiedzenie komisji wspólnych RG poświecone byłokontroli realizacji budżetu za 2012 rok  
     -  odbyłem spotkanie  z  Pani  Rogalką  z  Sanepidu  w sprawie  ustalenia  warunków adaptacji 
pomieszczenia na sale  dla przedszkola.
15.05 – odbyło się posiedzenia komisji stałych Rady Gminy,
16-17.05 – odbył się  Kongres Związku Gmin Wiejskich. Wypracowano stanowiska, które zostanie 
wysłane do Unii Europejskiej oraz Prezydenta, Premiera i posłów: z naszego terenu:



1/  oświata  –  finansowanie  zadań  oświatowych  oraz  procesu  dydaktyczno  –  wychowawczego.. 
Gmina  otrzymała  nowe  zadania  związane  z  obowiązkiem  przedszkolnym  brak  jednak 
szczegółowych  zasad finansowania  tych zadań.  Przyjęto stanowisko,  aby była to subwencja  nie 
dotacja. 
2/  finansowanie gmin – od 2014 będzie możliwość pozyskania nowych dotacji. Dofinansowanie na 
lata  2014-2020 nie  przewidziano  finansowania  kanalizacji   a  duże pieniądze  przeznacza się na 
handel, gdzie wcześniej nie wykorzystano tej puli. Wnioskowaliśmy o zmianę kwalifikacji rozchodu 
pieniędzy,
3/  opłata środowiskowa – które gminy miały by dostać jako subwencje do obszarów chronionych
4/   poparliśmy  stanowisko  rządy  w  sprawie  dofinansowania  dróg  gminnych.  Uważam,  że  w 
najbliższych  latach  każdy  doczeka  się  modernizacji  drogi  gminnej  w  najbliższym  sąsiedztwie. 
Niepokojącym  jest  to,  że  wnioski  będą  opiniowane  rzez  Brukselę  co  znacznie  wydłuży  czas 
realizacji,
5/  podział  rezerwy  ogólnej  z  budżetu  państwa  .  Wnioskowaliśmy  aby   z  tej  puli  część  była 
przeznaczona na oświetlenie ulic.
20.05  –  odbyło  się  szkolenie  pracowników  urzędu,  Pan  Wójt  przeprosił  za  niedogodności 
i utrudnienia w pracy w tym dniu,
21.05 – otrzymaliśmy pozew z sądu o zwrot mienia parafialnego w ilości 127 ha. na rzecz Parafii w 
Brennie ,

Ad. pkt. 5

1/ projekt uchwały w sprawie przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2012  dla Gminy 
    Wijew przedstawił przewodniczący obrad.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono zapytań.
Uchwała Rady Gminy Wijewo NR  XXIXZ/215/20134 w sprawie przyjęcie oceny zasobów pomocy 
społecznej na rok 2012  dla Gminy Wijew podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi zał. Nr 4

2/ projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmian w statucie związku międzygminnego pod nazwą 
    „Komunalny Związek  Gmin Regionu Leszczyńskiego” przedstawił Przewodniczący Rady 
    Gminy.
Wójt Pan Ireneusz Zając -  uchwała przewiduje zmiany kosmetyczne statutu pozwalające na lepsze 
funkcjonowanie związku. Do najważniejszych należy punktu dotyczący diet. Został usunięty pkt. 6, 
który uprawniał członków związku do otrzymania diety za udział w posiedzeniu, jest to wynikiem 
oszczędności w ramach mniejszych dochodów po wprowadzeniu wcześniejszej zmiany dotyczącej 
częstotliwości odbioru i wysokości opłaty za śmieci z jednostek   organizacyjnych.
Do treści uchwały nie wniesiono zmian 
Uchwała Rady Gminy Wijewo NR XXIX/216/2013 w sprawie przyjęcia zmian w statucie związku 
międzygminnego pod nazwą  „Komunalny Związek  Gmin Regionu Leszczyńskiego” podjęta została 
jednogłośnie.
Uchwała stanowi zał. Nr 5

3/ projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z WFOŚiGW.
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik – w § 1 jest mowa o zaciągnięciu pożyczki w wysokości 3 mil. zł na 
dofinansowanie zadania „budowa oczyszczalni oraz I etapu kanalizacji  we wsi Wijewo”
Podobna uchwała była podejmowana w 2012 roku. Realizacja  została jednak przesunięta na rok 
2013. Pożyczka jest jednym ze źródeł finansowania. 
Wójt Pan Ireneusz Zając -  pożyczka ta została nam przyznana w 2012 roku. Mamy ustalone, że 
będziemy z niej korzystać jak będą potrzebne. Zakończenie przetargu nie pozwoliło na rozpoczęcie 
prac w 2012 a tym samym nie było potrzeby zaciągania kredytu i obciążania się kosztami jego 
obsługi. Pierwsza płatność przypadać będzie na lipiec 2013 rok.

Radny Pan Radosław Zamiatała – podejmowaliśmy uchwałę o kredycie w wysokości 6.6 mil zł. Czy 
to jest część tych pieniędzy
 - jeśli weźmiemy 3 miliony, czy nie będzie dodatkowych  problemów z WPF.



Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik -  na dofinansowanie tego zadania możemy otrzymać pożyczkę do 
kwoty 6.6 mil. ale w 2013 tylko do 3 mil. zł. Analizując umowę i zadania do realizacji po uzgodnieniu 
3 mil wystarczą nam.
Planowane 3 mil., kredytu zostało już uwzględnione w WPF i nie będzie dodatkowych problemów z 
jej uzgodnieniem.
Do treści projektu nie wniesiono innych zapytań ani uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo nr XXIX/217.2013 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z WFOŚiGW 
podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi zał. Nr  7

Ad. pkt.  6

Przewodniczący obrad przedstawił odpowiedzi na pisma w sprawie:
- odpowiedzi na wnioski z Zarządu Dróg Powiatowych,
- wniosek sekcji Judo o dofinansowanie jej działalności,
- powołania Lokalnej Grupy Rybackiej w Bojadłach,
Sołtys wsi Potrzebowo pani Barbara Wojciech – zaprosiła w imieniu Wójta i RS wsi Potrzebowa na 
gminne obchody Dnia Dziecka połączone z Dniem Matki. 
Radny Pan Sławomir Zając – na jakim etapie jest sprawa budowy placu zabaw w Zaborówcu, oraz 
kiedy będzie instalowany szybki internet. Są zainteresowani i są na ten temat pytania,
Sołtys wsi Radomyśl ani Cecylia Gąda – podziękowała za nowo utwardzona drogę, która zwiększyła 
bezpieczeństwo i komfort jazdy.
Sołtys wsi Zaborówiec Pan Marian Białas:
1/ jak przedstawia się sprawa stawu strażackiego, jest w złym stanie, wymaga remontu,
2/ ul Staroleszczyńska, góra nie jest przejezdna, wycinka drzew jest ciągle odkładana,
3/ wycinka chwastów  przy WDK i budynku po szkole,
4/ boisko było wykaszane we własnym zakresie, teraz nie można bo jest kosiarka gminna,
5/ droga na Lgiń wymaga wyrównania,
6/ na jakim etapie jest utwardzenie ul. Świerkowej,
Radny pan Edwin Wojciech – wnioskował o:
1/  naprawę podjazdu na ścieżkę rowerową przy poczcie jest uszkodzony nie wszyscy    
     korzystają  ze ścieżki. Jazda asfaltem jest niebezpieczna .
2/ na ul. Lipowej przy posesji Walkowiaka  w miejscu położonych płyt zrobiła się dziura 
     wymagająca naprawy,
3/ podziękował za wykoszenie trawy na piaskach przy wigwamie,
Radna Pani Joanna Miś -  w rozmowie z pracownikami budującymi oczyszczalnie i kanalizacje 
wyszło, że będzie to kanalizacja dla ścieków płynnych, wszystkie rzeczy większych rozmiarów będą 
problemem, czy nie będzie problemu z rzutem ścieków dowożonych,

Ad. pkt.  7

Na interpelacje i zapytania odpowiedzi udzielił Wójt Pan Ireneusz Zając  informując, że :
Interpelacje:
1/ dziury w jezdniach zostaną zgłoszone do ZDP przez radnego powiatowego P. Rimke,
2/ w sprawie lustra rozmawiałem z ZDW telefonicznie. Sugerując, ze jest ono złej jakości, nie jest 
     odpowiednia krzywizna dlatego oddala,
3/  dziury w chodniku zostały zgłoszone, 
4/ czy maja być przebieralnie  nie zależy od nas, proszę się zastanowić i zdecydujemy  na 
    najbliższym posiedzeniu, 
5/ o uszkodzeniu mostu poinformujemy ZDP ponieważ jest on  na ich drodze,
Wnioski i zapytania 
1/ wykaszanie poboczy zgłosimy  do ZDP w Lesznie,
2/ podziękował za zaproszenie na obchody Dnia Dziecka i Matki,



3/ na wykonawstwo placu zabaw zgłosiło się 5 wykonawców. Gmina zaplanowała na ta inwestycje 
65 tys. zł. rozbieżność ofert bardzo duża od 44 tys. do  77 tys. zł. Pozostała nam sprawa wyboru 
oferty.
4/ Firma INTER obiecała, że 17 maja wchodzą na Zaborówiec z Internetem, jakie są dalsze plany 
nie wiem. Zaborówiec został wybrany ponieważ jest w połowie Leszna a Wolsztynem aby sprawdzić 
siłę sygnału, ponieważ ma to służyć również jako telewizja, Internet i telefon.
5/ staw p-poż nie będzie remontowany ponieważ nie jest potrzebny. Został wystawiony na 
dzierżawę.  
6/ zaproponował aby ul. Staroleszczyńską  można zrobić we własnym zakresie, nie jest tak bardzo 
zarośnięta,
7/ nie będziemy kosić co tydzień boiska ponieważ są to koszty, będziemy kosić jak będzie potrzeba 
typu: impreza, czy mecz,
8/ zgłosimy równanie drogi Lgińskiej  do ZDP. Uważam jednak , że jest to bezsensu ponieważ 
Wschowa nie wyrówna drugiej połowy a tamten odcinek jest znacznie gorszy,
9/ na ul. Świerkowa został zrobiony projekt przez Pana Poszwińskiego  i czeka na akceptację,
10/ naprawę płyt przy posesji Walkowiaka   zgłosimy do referatu budownictwa,
Pan Wójt poinformował, że spotkanie z Panem Królem ma  na celu uzgodnienie warunków 
utwardzenia parkingu przy Ośrodku Zdrowia, zostało trochę pieniędzy z LGD,  które możemy 
wykorzystać na remont parkingu. Obejmować będzie miejsce przed budynkiem oraz parking z tyłu 
budynku na ok. 12 samochodów. Szacunkowy koszt to 60 tys. Mając na uwadze wykopy związane z 
budowę kanalizacji realizacja  tego zadania jest przewidziana na wiosnę 2014 roku.
12/ proszę nie Wierzyc interpretacjom pracowników. Jest to  kanalizacja inteligentna. Na pewno nie 
przyjmie rzeczy typu ręczniki papierowe, podpaski, gumowce. Ścieki dowożone będą  również 
sprawdzane i weryfikowane za pomocą kraty. Są pytania o deszczówkę. Do Żadnej kanalizacji nie 
wolno podłączać się z deszczówką. 
W pierwszym etapie mogą być problemy z  ściekami dowożonymi w czasie sezonu. Właściwe 
proporcje to 50% ścieków dowożonych i 50% ścieków surowych,  dlatego chcielibyśmy jak 
najprędzej podłączyć Brenno.

Ad. pkt. 8

Przewodniczący obrad uznał porządek XXIX sesji za wyczerpany. Podziękował za udział i zakończył 
obrady.

                                                                                                Przewodniczący  obrad

                                                                                                    Stanisław Kasperski


